
1 

 

 

 

Pilsoņu paneļdiskusija 
par energoefektivitāti 

3. sesijas kopsavilkums 

 

 [2024. gada 12.–14. aprīlis] 



2 

 

  

 

  

 

Dažos vārdos... 

Eiropas pilsoņu paneļdiskusijas par energoefektivitāti trešajā un pēdējā sesijā 12.–14. aprīlī 

Briselē piedalījās ap 150 dalībnieku no visas ES. Nedēļas nogale bija veltīta dalībnieku 

ieteikumu apspriešanai un pabeigšanai.  

Čaklā darba rezultātā dalībnieki pieņēma 13 ieteikumus, kas plaši aptver trīs nozares 

tematus (ēkas, transportu un enerģētikas infrastruktūru) un trīs pārnozaru jautājumus 

(sociālo taisnīgumu, ES vietu pasaules ekonomikā un dažādu subjektu interešu risināšanu). 

Pēc balsošanas galīgie ieteikumi tika iesniegti Eiropas Komisijas priekšsēdētājas 

izpildvietniekam Marošam Šefčovičam [Maroš Šefčovič], kas atbild par Zaļo kursu, iestāžu 

attiecībām un nākotnes plānošanu. 

Kas būs tālāk? 

Paredzams, ka dalībnieku ieteikumi tiks ņemti vērā turpmāko Komisijas iniciatīvu izstrādē, 

it īpaši Komisijas ieteikumu priekšlikumā par principu “energoefektivitāte pirmajā vietā”, 

kas jāiesniedz jau šogad. 
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Nepazūdiet! 

Mēs ar jums visiem sazināsimies, kad rīkosim atsauksmju pasākumu, kur ar jums apspriedīsim, 

kā jūsu ieteikumi ņemti vērā. 

Mēs vēlētos ar jums sazināties arī turpmāk. Tālab veidojam Eiropas pilsoņu paneļdiskusiju un 
citu Eiropas pilsoņu iesaistes projektu bijušo dalībnieku tīklu. Ja tīklā būt nevēlaties, nosūtiet 
mums e-vēstuli uz adresi COMM-CITIZENS-PANELS@ec.europa.eu, un mēs jūs svītrosim no 

adresātu saraksta.  

Paneļdiskusiju fotoattēlu izlase atrodama mūsu fotogalerijā šeit. Dalieties tajos ar draugiem, 

ģimeni un sabiedriskajiem tīkliem! 

Komisijas Enerģētikas ģenerāldirektorāts izplata ikmēneša biļetenu par jaunumiem, pasākumiem un 

publikācijām, kas attiecas uz enerģētiku. To var abonēt. 

Plašāk par ES enerģētikas politiku var lasīt šajā vietnē: Enerģētika — Eiropas Komisija 

(europa.eu) 

Sekojiet mums “X” (agrākajā “Twitter”): (21) Energy4Europe 🇪🇺 (@Energy4Europe) / X 

(twitter.com) 

Pilsoņu iesaistes platformā joprojām ir atvērta tiešsaistes diskusija par energoefektivitāti. 

Ielūkojieties tajā un iespaidos par paneļdiskusijām dalieties ar pilsoņiem no visas ES!  

Ko varam mācīties no pēdējās sesijas? 

1. diena. Pārskats par iepriekšējo sesiju, atsauksmes no Zinību 

komisijas un darba grupu sagatavošana 

Piektdien dalībnieki pulcējās plenārsēdē uz apspriešanos ar Zinību komisijas locekļiem un 

atgriezās pie jautājuma par atbildības sfēru: “Kā ES var energoefektivitāti noteikt par prioritāti 

un izmantot visas priekšrocības, ko energoefektivitāte dod iedzīvotājiem, valsts pārvaldei un 

uzņēmumiem?”.  

Sesijas sākumā Enerģētikas ģenerāldirektorāta Taisnīgas pārkārtošanās, patērētāju, 

enerģētiskās drošības, efektivitātes un inovācijas direktorāta vadītāja Paula Piņu [Paula 

Pinho] sniedza atsauksmes par dalībnieku izstrādātajiem ieteikumu projektiem, uzsvērdama, 

ka energoefektivitātei jābūt pirmajā vietā. Viņas vārdiem: “Šī Eiropas pilsoņu paneļdiskusija 

mūs aizveda pārsteidzošā ceļojumā — tas bija kas jauns ne tikai jums, bet arī mums. Iespēja 

tieši no pilsoņiem saņemt ieguldījumu ES energoefektivitātes politikā ir bijusi reizē 

apsveicama un saturīga. Jūsu ieteikumi ir vērsti uz tematiem, kurus vēlamies atrisināt: 

enerģijas cenas, sociālais taisnīgums, 

energokopienas un transports. Jūs arī parādāt 

jaunu, svaigu perspektīvu.” 

Tad par ieteikumu projektu izteicās Zinību komisijas 

locekļi:  

Reinhards Zikss [Reinhard Six], neatkarīgs 

energoefektivitātes finansēšanas konsultants 

un lietpratējs: “Runājot par energoefektivitātes 

mailto:COMM-CITIZENS-PANELS@ec.europa.eu
https://citizens.ec.europa.eu/european-citizens-panels/energy-efficiency-panel_lv
https://energy.ec.europa.eu/newsletters_en
https://ec.europa.eu/newsroom/ener/user-subscriptions/225/create
https://energy.ec.europa.eu/index_en?prefLang=lv
https://energy.ec.europa.eu/index_en?prefLang=lv
https://twitter.com/Energy4Europe
https://twitter.com/Energy4Europe
https://citizens.ec.europa.eu/participation/processes/energy-efficiency/f/34/proposals?locale=lv
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primārumu — mums ir jāiegulda jomās, kuras mazina energopatēriņu. Kā to visu finansēt 

tā, lai tas būtu izdevīgi ieguldītājiem (namsaimniekiem, valsts iestādēm, uzņēmumiem)?” 

Arianna Vitali, Enerģijas taupīšanas koalīcijas 

ģenerālsekretāre: “Transporta jomā ir divi 

ieteikumi. Enerģija transportam veido 30 % 

Eiropā patērētās enerģijas. Mūsu pārvietošanās 

līdzekļu izvēlei ir tieša ietekme uz enerģijas 

patēriņu, un mums ir jābūt pārliecinātiem, ka 

prioritāte ir publiskajam un privātajam 

elektrotransportam.” 

Roberts Neijs [Robert Nuij], Energoefektivitātes 

ģenerāldirektorāta Energoefektivitātes politikas un finansēšanas nodaļas vadītāja 

vietnieks: “Daži ieteikumi ir vērsti uz vietējo līmeni, piemēram, par energokopienām, un 

tas ir ļoti vērtīgi, jo dod mums tiešu ieskatu cilvēku pieredzējumos “notikumu vietā”.  

Pēcpusdienā dalībniekus sadalīja divās apakšplenārsēdēs, kur tie apsprieda ieteikumu 

projektus un dalījās pārdomās. 

2. diena. Ieteikumu noslīpēšana 

Sestdienā dalībnieki strādāja 12 grupās, kur 

ieteikumus pabeidza. Sēdes sākumā tika 

apspriestas piektdienas sēdes, un tika dota ievirze 

nākamajai dienai. Katra grupa izvēlēja “sūtni” ar 

uzdevumu iepazīstināt ar grupas ieteikuma 

sākotnējās apspriešanas rezultātiem, tos sasaistot 

ar līdzīgu vai radniecīgu projektu. 

Sēdes otrajā daļā dalībnieki pievērsās galvenajiem 

jautājumiem, kas jāuzdod, lai ieteikumus varētu 

pabeigt:  

• Kāpēc šis ieteikums jums ir svarīgs? 

• Ar kādiem kompromisiem esat gatavi dzīvot?  

• Kā tas sekmē energoefektivitāti, un kā tas var palīdzēt principu “Energoefektivitāte 

pirmajā vietā” iekļaut lēmumu pieņemšanā?  

• Kas mainīsies Eiropā, ja šis ieteikums tiks īstenots?  

• Kas mainīsies jūsu dzīvē un jūsu sabiedrības dzīvē? 

Zinību komisijas locekļi bija klāt un atbildēja uz pārējām neskaidrībām, kas bija formulētas 

rakstisku vai mutisku jautājumu veidā. Dienas beigās galvenā uzmanība tika pievērsta 

ieteikumu pamatteksta precizēšanai (nosaukums, paskaidrojums, pamatojums), lai 

nodrošinātu skaidrību un precizitāti. Moderatori gādāja par konsensu grupās. 

3. diena. Iepazīstināšana ar galīgajiem ieteikumiem un balsošana par 

tiem  

Svētdien dalībnieki atgriezās plenārsēdē, lai iepazīstinātu ar 13 galīgajiem ieteikumiem un 

par tiem nobalsotu. Par katru ieteikumu dalībnieki, paužot atbalstu, balsoja skalā no 1 līdz 

6. 
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Lai nodrošinātu atklātumu, balsis saskaitīja 

novērotāju klātbūtnē. Vecākais paneļdiskusijas 

dalībnieks Antans un jaunākā paneļdiskusijas 

dalībniece Martina personīgi tās iesniedza 

Komisijas priekšsēdētājas izpildvietniekam 

Marošam Šefčovičam.  

Izpildvietnieks Marošs Šefčovičs pateicās 150 

dalībniekiem par dalību, apņēmību un čaklo darbu 

kopš februāra.  

Noslēdzot šo Eiropas pilsoņu paneļdiskusiju, Eiropas Komisijas Komunikācijas 

ģenerāldirektorāta Pārstāvniecību un komunikācijas dalībvalstīs direktors Rihards Kīnels 

[Richard Kuehnel] pateicās dalībniekiem par iesaistīšanos un apņēmību šajās trijās sesijās: 

“Mani kolēģi Enerģētikas ģenerāldirektorātā apbrīno jūsu darbu — jūsu ieteikumus, kas ir 

tik mērķtiecīgi. Tagad jūs esat eksperti gan enerģētikā, gan demokrātijā. Mēs publicēsim 

ziņojumu, kur atbildēsim uz jūsu ieteikumiem, un turpināsim ar jums sazināties.” 

3. sesijas darba kārtība 

1. DIENA 

14.30–

15.10 

Enerģētikas ģenerāldirektorāta (Paulas Piņu) un Komunikācijas ģenerāldirektorāta 

ievadvārdi un atskats uz 2. sesiju  

15.10–

16.20 

Plenārsēde. Ieteikumu projektu pieskaņošana principam “energoefektivitāte pirmajā 

vietā” — apspriešana  

16.50–

18.25 

1. apakšplenārsēde (Gasperi zālē). Zinību komisijas atsauksmes par 1.–6. ieteikumu 

un diskusija.  

2. apakšplenārsēde (Mansholta zālē). Zinību komisijas atsauksmes par 7.–12. 

ieteikumu un diskusija.  

18.25–

18.30 

Perspektīvas (apakšplenārsēdēs) 

2. DIENA 

9.00–10.30 1. darba cēliens. Īsi par piektdienu un atgriezeniskā saite ar citu grupu ieteikumiem 

11.00–

12.30 

2. darba cēliens. Ieteikumu padziļināšanas apspriešana 
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14.00—

15.30 

3. darba cēliens. Sniegt atsauksmes par citas grupas ieteikumu (30 min), nosūtīt 

vēstnieku citai grupai ar jautājumiem un atbildēm (15 min), rediģēt savus ieteikumus 

(45 min) 

16.00–

17.30 

4. darba cēliens. Ieteikumu galīgā rediģēšana 

Atsauksmes un perspektīva svētdienā 

3. DIENA 

9.30–9.50 Enerģijas uzņemšana un turpinājums 

Zinību informācijas centra novērotāju uzstāšanās 

9.50–

11.20 

Iepazīstināšana ar 1.–8. ieteikumu un to apspriešana 

1.–8. ieteikuma kolektīva novērtēšana 

11.50–

12.30 

Iepazīstināšana ar 9.–12. ieteikumu un to apspriešana 

9.–12. ieteikuma kolektīva novērtēšana 

12.30–

12.45 

Izpildvietnieka Maroša Šefčoviča sagaidīšana. Īsa saruna 

Fotografēšanās kopā ar izpildvietnieku Marošu Šefčoviču 

12.45–

13.20 

 

Balsošanas rezultātu paziņošana izpildvietnieka Maroša Šefčoviča klātbūtnē 

13.20–

13.30 

 

Komunikācijas ģenerāldirektorāta (Riharda Kīnela) un moderatoru komandas atvadas 

 

 

 

 

 

 

  

Noklikšķiniet šeit, ja vēlaties noskatīties piektdienas plenārsēdes ierakstu! 

Noklikšķiniet šeit, ja vēlaties noskatīties svētdienas plenārsēdes ierakstu! 

https://webcast.ec.europa.eu/european-citizens-panel-on-energy-efficiency-session-3-friday-12-04-2024
https://webcast.ec.europa.eu/european-citizens-panel-on-energy-efficiency-session-3
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Plenārsesijā pieaicinātie eksperti 

Jāns Rozenovs [Jan Rosenow], Regulatīvās 

palīdzības projekta Eiropas programmu 

direktors  

Roberts Neijs, Enerģētikas ģenerāldirektorāta 

Energoefektivitātes politikas un finansēšanas 

nodaļas vadītāja vietnieks 

Pjērs Shelekenss [Pierre Schellekens], 

Enerģētikas ģenerāldirektorāta Enerģētikas 

politikas stratēģijas un koordinācijas nodaļas 

direktors 

Arianna Vitali, Energotaupības koalīcijas 

ģenerālsekretāre 

Kamila Defāra [Camille Defard], Žaka Delora 

Enerģētikas centra vadītāja 

Reinhards Zikss, neatkarīgs konsultants, 

energoefektivitātes finansēšanas eksperts 

  

Dalībnieku spilgtākie paneļdiskusijas mirkļi 

Antonijs no Maltas: “Mana spilgtākā epizode 

bija tikšanās ar cilvēkiem no visas Eiropas, jo no 

citiem tik daudz var mācīties. Tā arī bija pirmā 

reize, kad redzēju, ka ES patiešām vēršas pie 

saviem pilsoņiem. Tas bija jauks piedzīvojums.” 

Izabela no Portugāles: “Domāju, ka 

vissvarīgākais brīdis bija pirmā plenārsesija, 

bija tik pasakaini, kad apjēdzu, ka 27 valstis ir 

sanākušas kopā, lai strādātu ar vienu tematu. 

Tā bija patiesa dalības demokrātijas izpausme, 

un es to pa īstam izbaudīju.” 

Lora no Beļģijas: “Ja man jāatceras viens 

brīdis, tad tā bija pirmā sestdiena darba grupās, 

kad stāstījām par savu valstu īpatnējo un līdzīgo 

energoefektivitātē, tas bija ļoti interesanti”. 

Pols no Francijas: “Svarīgākais, ko atcerēšos no 

paneļdiskusijas, ir kultūras daudzveidība un 

pasākumu bagātība. Esmu daudz uzzinājis par 

dažādām valstīm, un man tā bija lieliska 

pieredze.” 

 

Felipe no Spānijas: “Man tā ir pirmā pieredze 

ārzemēs, pirmo reizi mūžā braucu ar lidmašīnu. 

Tikšanās ar cilvēkiem no Spānijas un visas 

Eiropas deva ļoti daudz. Esmu ļoti pateicīgs par 

šo iespēju.” 

 

Kristofs no Austrijas: “Par spīti atšķirīgiem 

viedokļiem mums izdevās sastrādāties un 

panākt vienošanos. Iesaistījās visi, un es daudz 

uzzināju par energoefektivitātes tematu.” 
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Svarīgākās Pilsoņu iesaistes platformas atziņas 

 

 

150 materiālu  43 951 apmeklētājs   83 548 lapas 

skatījumi 

 

782 konti  124 piezīmes   201 atbalstītājs  

 

 

 

 

 

Kā pasākumu redzējis mūsu grafiskais hronists Silvēns Mazārs 

 

Silvēns Mazārs [Sylvain Mazars] 3. sesijas ieteikumu gatavošanu attēloja grafiski. Attēlā ir 

ieskats darbā — redzams, kā viņš vizuāli saistoši uztvēris plenārsēdes norises, tādējādi 

bagātinot sesijas dinamiku. 

 

   

    

Ieskaties Pilsoņu iesaistes platformā! 

https://citizens.ec.europa.eu/index_lv
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13 galīgie ieteikumi 

 
 

Te būs trīspadsmit galīgie ieteikumi, ko esat iesnieguši Eiropas Komisijai. Pašlaik tie pieejami 

tikai angliski. Mēs jums rakstīsim, kad būs tulkojumi visās valodās. 

https://citizens.ec.europa.eu/document/download/52a3608d-662c-4b0e-b463-684a9dbef302_en?filename=Final%20recommendations%20European%20Citizens%60%20Panel%20on%20Energy%20Efficiency.pdf
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